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MINISTARSTVO VANJSKIH POSLOVA 

 
 
Broj:                            Podgorica, 15. januar 2024. 

 
 

                                                                       IZVJEŠTAJ 

o posjeti predsjednika Vlade Crne Gore Milojka Spajića institucijama Evropske unije, Brisel, 

Kraljevina Belgija, 18-21. decembar 2023.   

Predsjednik Vlade Crne Gore Milojko Spajić boravio je u prvoj radnoj posjeti Briselu 18-21. 

decembra 2023. godine. Nakon susreta sa predsjednicom Evropske komisije već prvog dana svog 

mandata, PV je na samom kraju godine u radnu posjetu Briselu došao kako bi predstavio rezultate 

koje su 44. Vlada i ostale crnogorske institucije postigli u veoma kratkom periodu, te kako bi sa 

predstavnicima evropskih institucija planirao aktivnosti u narednoj godini, što demonstrira jasnu 

stratešku opredijeljenost 44. Vlade Crne Gore za ubrzano učanjenje u EU.  

Tokom posjete premijer Spajić održao je niz sastanaka, između ostalih, sa potpredsjednikom 

Evropske komisije Margaritisom Skinasom (Schinas), komesarom EK za pravdu Didijerom 

Reindersom (Didier Reynders), komesarom EK za proširenje i susjedsku politiku Oliverom 

Varheljijem, izvršnom direktorkom za Evropu u Evropskoj službi za vanjske poslove Angelinom 

Ajnhorst (Einchhorst), kao i razgovor sa ministarkom vanjskih poslova Kraljevine Belgije 

Hađom Labib. Premijer Spajić se susreo i sa polaznicima druge generacije Evropske diplomatske 

akademije, 27 mladih diplomata iz država članica EU, na samom kraju posjete.  

Pored premijera Spajića, delegaciju Vlade Crne Gore činili su i: ministarka evropskih poslova 

Maida Gorčević, šef Misije Crne Gore pri EU ambasador Petar Marković, šef Kabineta PV 

Branko Krvavac, državni sekretar u Ministarstvu evropskih poslova Bojan Božović, savjetnica 

PV za vanjske poslove Milica Perišić, savjetnica PV za ekonomsku politiku Milena Milović i 

Jovana Bojović savjetnica PV – rukovoditeljka Službe za odnose s javnošću.  

 

Susret premijera Spajića sa potpredsjednikom EK, Margaritasom Skinasom 

Potpredsjednik Skinas je čestitao predsjedniku Vlade Spajiću na izboru Vlade i svim do sada 

postignutim rezultatima. Istakao je da on iskreni prijatelj Crne Gore, te da nije potrebno dodatno 

ga ubjeđivati u to da Zapadni Balkan pripada EU. Izrazio je zadovoljstvo što se na primjeru Crne 

Gore vidi kako evropeizacija postupno, ali sigurno uzima maha, bez obzira na treće strane, čiji je 

cilj da ovaj proces uspore ili skrenu s puta. Podsjetio je na potrebu infrastrukturnog povezivanja, 

mobilizacije dijaspora, ubrzavanja sveukupnih reformi koje uključuju cjelokupno društvo. Iznio 

je uvjerenje da je odlično što je PV već prvog sata svog mandata imao susret sa predsjednicom EK, 

čime je potreba za utroškom energije zarad kurtoaznih posjeta ustupila mjesto odlučnom i, kako 

je rekao, ireverzibilnim rješavanju zatečenih problema, te susretima koji će konkretno doprinijeti 

ubrzanju evropskog puta zemlje. 
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Predsjednik Vlade Spajić kazao da su za nepuna dva mjeseca od formiranja, Vlada i Skupština 

uspjele su da preokrenu cjelokupan politički život zemlje i uspostave novu političku kulturu 

dijaloga. Kako je dodao, način na koji je riješeno pitanje popisa, bilo je putokaz za pristup koji 

karakteriše rad nove Vlade – ovom i drugim važnim pitanjima pristupano je inkluzivno, uz dijalog 

svih relevantnih političkih i društvenih aktera, kao i sa jasnom orijentacijom na za sve prihvatljiva 

rješenja. Na ovaj način su dostignuti i ostali rezultati: izbor sedmog sudije Ustavnog suda, izbor 

nedostajućih članova Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika, izbor guvernerke CBCG, niz 

izmjena i dopuna zakona kojima je izbjegnuto stavljanje Crne Gore na tzv. Sivu listu MONEYVAL-

a.  

Predsjednik Vlade osvrnuo se na skorašnje istraživanje javnog mnjenja u Crnoj Gori koje je 

pokazalo da kao pet najznačajnijih oblasti javnih politika građani prepoznaju tri ekonomske (veće 

zarade, veće penzije i više radnih mjesta) i dvije iz oblasti vladavine prava (borba protiv visoke 

korupcije i borba protiv organizovanog kriminala). Gore predstavljena nova politička stabilnost 

u zemlji nije cilj sama po sebi, već je, između ostalog, i način da se privuku pouzdani investitori. 

Tome će, takođe, doprinijeti i reformska agenda koju je, u okviru Novog plana rasta, Vlada u 

rekordnom roku predložila EK. Ipak, ključni fokus nove Vlade ostaje na reformama u poglavljima 

23 i 24 sa ciljem da u najkraćem roku zavrijedimo IBAR. 

Na kraju razgovora, sagovornici su se saglasili da se visoka podrška javnosti evropskom projektu 

najefikasnije održava postizanjem rezultata koji građane ekonomski približavaju evropskom 

standardu, te da kroz tu prizmu treba posmatrati i reforme u oblasti vladavine prava. 

Susret premijera Spajića sa komesarom EK za pravdu, Didijerom Rejndersom 

Komesar Rejnders istakao da sastanak dolazi u vrijeme već jasno vidljive značajne političke 

stabilizacije u Crnoj Gori u odnosu na prethodni period, na njegovo i veliko zadovoljstvo EK. 

Takođe pohvalio što se iz prvih nedjelja nove vlasti vidi da je odnos Vlade i Skupštine – Ahilova 

peta više prethodnih mandata – sada podignut na najviši nivo. To je svakako nužno, dodao je, 

ukoliko CG namjerava da nastavi s ubrzanim ispunjavanje obaveza iz Evropske agende.  

Premijer Spajić se zahvalio Komesaru za ovakvu ocjenu i odmah je istakao da je formiranje nove 

Vlade nedvosmisleno označilo povraćenu institucionalnu funkcionalnost cijelog sistema. U takvoj 

novoj atmosferi smanjivanja tenzija i polarizacije, marljivog rada Vlade, nove većine i Skupštine, 

Crna Gora se nakon svega nešto više od mjesec dana može pohvaliti nizom uspješno riješenih, a 

dugo očekivanih zadataka – dva od tri ključna imenovanja u pravosuđu, kao i usvajanjem izmjena 

i dopuna Zakona ključnih za reforme iz oblasti vladavine prava.  

Podsjetio je na izmjene i dopune Zakona o sprječavanju pranja novca i finansiranja terorizma, 

Krivičnog zakonika u najkraćem roku, a očekuje je skoro zakonodavno unapređenje režima 

restriktivnih mjera, što će Crnoj Gori pomoći ne samo u oblasti borbe protiv pranja novca i 

terorizma, već i kao 100% usklađenoj saveznici EU.  

U sadržajnoj razmjeni koja je uslijedila, komesar Rejnders je naglasio da su za EK mišljenja VK, 

GRECO i drugih relevantnih ekspertskih instanci obavezujuća, te da je EK, DG NEAR i njegov resor, 

uvijek na raspolaganju da se u efikasnoj razmjeni i konsultacijama pronađe najoptimalniji način 

implementacije datih preporuka.  

Susret premijera Spajića sa komesarom EK za proširenje i susjedsku politiku, Oliverom 

Varheljijem 

Predsjednik Vlade Milojko Spajić predstavio je plan rada Vlade za narednu godinu i istakao da je 

uvjeren da će Crna Gora uspjeti da isporuči rezultate iz evropske agende. 
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Sagovornici su se saglasili da će grant u iznosu od 112 miliona eura za modernizaciju dijela 

željezničke trake Beograd-Bar biti veoma važan za razvoj zelenijeg i bržeg saobraćaja koji je 

neophodan našim građanima, privredi i turizmu, te da je podrška Evropske unije bila od značaja 

i za napore Crne Gore da izbjegne sivu listu Manivala. To je najbolji iskaz partnerskog odnosa i 

povjerenja između Crne Gore i Evropske unije, poručeno je tokom susreta. 

Sastanak je bio prilika za rezimiranje rezultata ostvarenih u prvim mjesecima mandata i priprema 

za nastavak zajedničkih aktivnosti u procesu učlanjenja Crne Gore u Evropsku uniju. 

Susret premijera Spajića sa izvršnom direktorkom za Evropu u Evropskoj službi za vanjske 

poslove, Angelinom Ajnhorst 

Predsjednik Vlade predstavio je sagovornici sve rezultate koje su Vlada i Skupština postigle u 

prvih sedam nedjelja intenzivnog rada, osvrnuvši se posebno na uspješno izbjegavanje tzv. sive 

liste MONEYVAL-a, i početak popisa kao primjer pristupa koji će Vlada zauzimati prilikom 

rješavanja svih gorućih i važnih pitanja koja su na njenoj agendi. Obrazlažući detaljno zašto je 

uspjeh sa MONEYVAL-om važan za Crnu Goru, premijer je podsjetio da postoji izuzetno visok 

stepen preklapanja obaveza koje Crna Gora ima na tom i na polju pristupanja SEPA sporazumu.  

Direktorka Ajnhorst zahvalila se sagovorniku što je došao u radnu posjetu Briselu tako brzo 

nakon svog imenovanja i čestitala ma zavidnim reultatima koje Vlada već ima iza sebe. 

Iskazala posebnu zahvalnost Crnoj Gori što je nastavila da bude pouzdan, kako evropski, tako i 

NATO partner. Govoreći o Novom planu rasta, Ajnhorst je istakla da je on neizmjerno važan, kao 

instrument ekonomske konvergencije sa Evropom, te da se iskreno nada da će države članice 

odobriti ovaj paket i novčane iznose koji su njime predviđeni.  

Susret premijera Spajića sa polaznicima Evropske diplomatske akademije 

Tokom posjete Briselu premijer Milojko Spajić sastao se i sa polaznicima Evropske diplomatske 

akademije sa kojima je razgovarao o evropskoj perspektivi Crne Gore, očekivanjima od članstva i 

značaju evropske integracije za region Zapadnog Balkana. 

Predsjednik Vlade je govorio o iskustvima Crne Gore u procesu pridruživanja Evropskoj uniji sa 

akcentom na aktuelne prilike u domenu unutrašnje i vanjske politike koje, svaka na svoj način, 

kako je istakao, predstavljaju snažan oslonac evropskoj integraciji i politici proširenja.  


